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Nu de laatste maand van 2024 is aangebroken, blikken wij nog een keer terug op de afgelopen
maanden in het Wereldvrouwenhuis. De afgelopen maanden hangt er een gezellige sfeer in huis,
onze vrouwen doen actief en enthousiast mee aan het activiteitenprogramma en zijn erg
betrokken bij elkaar. Af en toe is het lastig met de taal, maar de andere dames helpen ons
gelukkig graag als de vrijwilligers even niet het Engelse, Franse, Portugese óf Arabische woord
weten. Daarnaast geeft een van onze bewoonsters van vorig jaar inmiddels één keer in de week
taalles, terwijl zij in afwachting is van haar eigen hernieuwde asielaanvraag. Een hele fijne en
leerzame ontwikkeling voor zowel de vrouwen in huis als onze nieuwe vrijwilligster. Daarnaast
waren er verschillende uitjes voor onze zes bewoonsters, van zwembad tot vakantie en musea.
Verderop in deze nieuwsbrief kan je hier meer over lezen. 

Verder stellen vrijwilligsters Anoeshka en Janine zichzelf voor, bespreken we het strengste
asielbeleid ooit, waren wij begin november uitgenodigd voor een tassenveiling in de Stevenskerk
en vertelt voorzitter Lenie meer over de gastvrijheid van de gemeente Nijmegen. Kortom: een
heleboel te delen!

Namens alle vrijwilligsters en bewoonsters van het Wereldvrouwenhuis willen we jullie bedanken
voor jullie interesse en steun het afgelopen jaar. Jullie steun betekent onwijs veel voor ons en wij
wensen eenieder dan ook een hele mooie december maand en al het goeds voor 2025!

Een winterse nieuwsbrief



Sinds een jaar is Janine coördinator vrijwilligers bij het Wereldvrouwenhuis, tijd voor een
interview!

Wie ben je en waarom heb je voor het Wereldvrouwenhuis gekozen?
“Ik ben 47 jaar en woon samen met mijn vriend Willem-Jan en mijn twee kids Liam en Roan. Eén
jaar geleden zag ik de vacature op de site van Gelderse handen. Het Wereldvrouwenhuis was mij
onbekend, maar nadat ik de website had bekeken heb ik gereageerd op de vacature en kreeg ik
een gesprek met Vera. Wat mij aantrok in het Wereldvrouwenhuis? Dat het een kleinschalige
organisatie is die alleen met vrijwilligers werkt, dat spreekt mij erg aan. Dat wij vrouwen opvangen
was geen must, als wij ons op kinderen hadden gericht bijv. had ik me waarschijnlijk ook gemeld.’’ 

Ben je snel gewend aan het Wereldvrouwenhuis? 
“Ik heb jarenlang in het bedrijfsleven gewerkt, bij grote bedrijven, dus het was wel even
omschakelen. De doelgroep is nieuw, maar ik hou van uitdagingen. In het begin laat ik het maar
even over me heen komen, ik heb mezelf even de tijd gegeven om het reilen en zeilen in het huis
beter te leren kennen.’’

Wat is je vooral opgevallen in huis? 
“Ik ben enorm geschrokken van de verhalen van de vrouwen, wat zij hebben meegemaakt, hoe
vrouwen behandeld worden in hun land van herkomst of tijdens hun vlucht. Ik heb enorm veel
respect voor onze vrouwen, ze hebben zoveel kracht in zich. En het is zo mooi om te zien hoe
sommige vrouwen veranderen als ze onze veiligheid voelen, dan maken ze echt contact met ons,
dan is een glimlach echt gemeend en niet sociaal wenselijk.’’

Wat zijn voor jou aandachtspunten in het vrijwilligersbeleid? 
“Ik vind het belangrijk dat onze vrijwilligers ‘heel’ blijven in hun werk. Er is een grote vraag naar
contactpersonen om de vrouwen te begeleiden tijdens hun verblijf bij ons. Met het coördinatieteam
proberen we de contactpersonen hier zo goed mogelijk bij te helpen, bijvoorbeeld door
contactpersonen in duo’s te laten werken zodat ze samen de lasten kunnen dragen. Daarnaast
leiden Fifi en Tetty nu ook weer intervisiegroepen, om alle contactpersonen met elkaar te verbinden
zodat ervaringen gedeeld kunnen worden en men van elkaar kan leren. Contactpersonen zijn nu
ook waar mogelijk bij de intake, samen met Fifi. Zo weten we of er een persoonlijke klik mogelijk is,
dat is wel belangrijk.’’

‘’Ook andere vrijwilligers wil ik meer koppelen. Zo koppelen we nieuwe taalmaatjes aan meer
ervaren taalmaatjes. Iedereen werkt anders en zo heb je even tijd om te ontdekken welke werkwijze
het beste bij jou past. Bij de start van een taalmaatje organiseren we een kennismaking met de
bewoonster, taalmaatje en de contactpersoon tegelijkertijd, zodat zij ook elkaar leren kennen.’’  

Interview met... 
vrijwilligster Janine

Door: Lenie Scholten



Hoe houd je contact met al die vrijwilligers? 
‘’Sowieso zijn de vrijwilligersavonden een belangrijk moment om de vrijwilligers te spreken. Ik hoop
dat we de opkomst van deze avonden volgend jaar wel wat kunnen verhogen. Met nieuwe
vrijwilligers probeer ik regelmatig via een appje contact te hebben, even vragen hoe het gaat en of
ik nog iets voor ze kan betekenen. Verder ben ik iedere week wel een keer in huis, maar ik vind het
ook belangrijk dat de vrouwen in huis voldoende privacy hebben. Dus ik kom wel bewust alleen als
het nodig is, maar dat is tot nu toe wel iedere week.’’ 

Is er nog iets wat je kwijt wil? 
‘’Ja, ook al zijn we een kleine organisatie, er is gewoon heel veel werk te verzetten. Natuurlijk zijn er
momenten dat het even niet uitkomt of mensen andere werkzaamheden of vakantie hebben. In het
coördinatieteam zijn we gelukkig goed ingespeeld op elkaar en is iedereen altijd bereid om taken
over te nemen, dat is gewoon heel fijn werken. Ik heb het dus heel erg naar mijn zin bij het
Wereldvrouwenhuis! ‘’

Vorig jaar hebben wij tot onze grote verrassing de Stijn Buys Pluim 2022 van Stichting De Beide
Weeshuizen ontvangen. Bij deze prijs hoorde een geldbedrag om te besteden aan de vrijwilligers.
We hebben dit gebruikt voor een zeer geslaagde kookworkshop bij Kookers. We hebben samen
onder begeleiding een heerlijke vegetarische maaltijd klaargemaakt die we daarna hebben
opgegeten. Het was een ontspannen en gezellige bijeenkomst.

Kookworkshop dankzij De Beide weeshuizen



Als het aan de PVV ligt, krijgt Nederland het strengste asiel- en migratiebeleid ooit. Om dat te
bereiken heeft de coalitie tal van maatregelen voorgesteld, die moeten voorkomen dat er hoge
aantallen asielzoekers naar Nederland komen. Het kabinet wil ons laten geloven dat er een
asielcrisis is, als reden om het staatsnoodrecht te activeren, waardoor delen van de
Vreemdelingenwet buiten toepassing kunnen worden gelaten. Inmiddels is dat idee verlaten en
hebben coalitiepartijen op 25 oktober 2024 een nieuw akkoord bereikt over het asiel- en
migratiebeleid. Niet alleen de rechtspositie van asielzoekers, maar ook van asielstatushouders,
arbeidsmigranten en gezinsherenigers verslechtert. 

Het kabinet wil de asielprocedure versimpelen door de voornemenfase af te schaffen en de
rechtsbijstand te beperken. Daarnaast wordt de duur van een asielvergunning verkort naar drie
jaar, zodat al na drie jaar een herbeoordeling kan plaatsvinden. Specifiek voor Syrië komt beleid
dat delen van dat land veilig zijn om naar terug te keren. In Nederland wonen nu ongeveer
150.000 Syrische vluchtelingen. Voor ongeveer 20.000 van hen geeft het nieuws over een
zogenaamd veilig Syrië veel onzekerheid over hun verblijfsrecht. 

Voor de vrouwen die in het Wereldvrouwenhuis verblijven is het vooral zorgelijk dat het kabinet
de mogelijkheden voor een opvolgende asielaanvraag wil bemoeilijken. Als het aan de asielzoeker
te wijten is dat nieuwe documenten of asielmotieven niet al bij de eerste aanvraag zijn
overgelegd, wordt de opvolgende aanvraag ongegrond verklaard. Ook nemen de risico’s op
vreemdelingenbewaring toe, onder andere door de strengere grenscontroles. Het voorstel om de
Spreidingswet in te trekken, blijft. Deze wet is juist bedoeld om de problemen in de asielopvang
op te lossen. Alle voorstellen wijzen er dan ook op dat het niet de bedoeling is om met reële
oplossingen te komen, maar om zo afschrikwekkend mogelijk te zijn. 

De voorgestelde maatregelen moeten nog worden besproken in de Tweede Kamer, en ook de
Raad van State moet nog een advies uitbrengen. Tot die tijd zijn de voorstellen nog weinig
concreet en boezemen zij vooral angst in bij asielzoekers. Daar lijkt het de minister van asiel en
migratie, minister Faber, toch met name om te doen. Zij liet al vele proefballonnen op, die steeds
weer een korte rel veroorzaakten: van het plaatsen van borden bij asielzoekerscentra tot een
terugkeercentrum in Oeganda. Laten we hopen dat het bij proefballonnen blijft.

Karen Geertsema

Het strengste asielbeleid ooit

Een zwangere bewoonster krijgt begeleiding van een maatje via het 1000 dagen maatjes project.
Ze kan bij haar terecht met vragen over de zwangerschap en bevalling. Ze hebben samen
babykleertjes gekocht en de wensen voor de bevalling op een rijtje gezet. Een mooi initiatief!

1000 dagen maatje voor zwangere vrouw



Op zondag 3 november 2024 vond in de Stevenskerk in hartje Nijmegen een internationale veiling en
verkoop van gebruikte en nieuwe tassen plaats. De tassenveiling was een samenwerking van de Rotary
Clubs Rijk van Nijmegen, Geldern (Duitsland) en Aalst-Noord (België). De opbrengst kwam in zijn geheel
ten goede aan wensen voor andere mensen, wensen die ter plekke in een wensboom gehangen werden.
 
Een select aantal zeer bijzondere tassen werd aan het einde van de middag bij opbod geveild. Zij
waren eerder tentoongesteld in de Stevenskerk van 21 oktober tot en met 3 november. In deze
periode konden lootjes gekocht worden bij de balie van de Stevenskerk voor de tassen die na de
veiling verloot worden. De club deed dit vijf jaar geleden ook al, wat volgens José Wichers-Bots,
voorzitter van de Tassenveiling- en Marktcommissie, een groot succes was. ,,We hadden 20.000
euro netto opgehaald.”

“Met de opbrengst vervullen wij wensen voor mensen in het kader van armoedebestrijding”, aldus
de organisatie. Nijmeegse organisaties zoals het Wereldvrouwenhuis waren uitgenodigd om hun
wensen op een kaartje te schrijven en in de kerstboom te hangen. Andere gegadigden met
wenskaarten waren onder andere Stichting Gast, Quiet, de Voedselbank, de Kledingbank, St.
Vincentiusvereniging en Het Huis van Compassie.

De organisatie maakt uiteindelijk een keuze welke wensen gehonoreerd zullen worden met de
opbrengst van de loting en veiling. Van het Wereldvrouwenhuis was bestuurslid Dorry de Beijer
aanwezig en zij heeft meerdere wenskaarten in de boom gehangen: een massage voor onze
oudste bewoonster met gezondheidsklachten, laptops voor onze vrouwen, een printer voor het
huis, een stevige huishoudtrap en een uitje voor de vrouwen. En nu maar duimen dat onze wensen
verzilverd gaan worden!

Tassenveiling



Nijmegen is een sociale en gastvrije stad. De gemeente Nijmegen neemt haar
verantwoordelijkheid in het bieden van bescherming en perspectief aan vluchtelingen die in
eigen land hun leven niet zeker zijn en alles achter hebben gelaten op zoek naar veiligheid. De
afgelopen maanden hebben ambtenaren gewerkt aan een nieuw beleidskader Asiel en Integratie
voor de komende jaren. Wij zijn tweemaal uitgenodigd om samen met andere organisaties uit de
stad mee te praten over de inhoud van het beleid. En we kunnen niet anders concluderen dan
dat er echt veel herkenning is als je het beleidsstuk leest: Nijmegen blijft die sociale en gastvrije
stad de komende jaren, en bij de uitwerking in concrete voornemens zien we heel veel punten
terug die bij de inspraakbijeenkomsten zijn ingebracht. Ik wil graag een compliment geven aan de
ambtenaren, ze hebben de inbreng heel serieus genomen en een plek gegeven in het beleid. 

Gemeenten hebben de afgelopen jaren een steeds grotere rol gekregen op het vlak van Asiel &
Integratie. Met onder andere de Spreidingswet voor asielopvangvoorzieningen, de Wet
Inburgering en de Tijdelijke Wet Opvang voor ontheemde Oekraïners. Landelijk zet het kabinet-
Schoof in op een strenger asielbeleid. Dit zal ook gevolgen hebben voor gemeenten en de
wettelijke en financiële kaders waarin zij handelen. Ondanks de onzekerheden van de landelijke
politiek vindt de gemeente het belangrijk om een duidelijke lokale visie vast te stellen op de wijze
waarop Nijmegen omgaat met vluchtelingen in Nijmegen. Zo heeft de gemeente Nijmegen
besloten om te voldoen aan het aantal plaatsen dat nodig is volgens de spreidingswet, jaarlijks
817 opvangplekken. Verder willen ze dat vluchtelingen die eenmaal in Nijmegen in het AZC
wonen, zo min mogelijk verplaatst gaan worden, dat is met name belangrijk voor kinderen. En
men wil het contact met de omgeving van het AZC zoveel mogelijk ondersteunen. Diezelfde
uitgangspunten gelden ook voor de opvang van Oekraïners. 

Voor ongedocumenteerden geldt dat de gemeente de bed bad brood voorziening zelf zal
continueren, als het Rijk stopt met de financiering. Er komen meer mogelijkheden voor het
welzijn van ongedocumenteerden, aanpassingen in de opvang voor ouderen, sport, scholing,
vrijwilligerswerk voor mensen die daar behoefte aan hebben. En bij burgerzaken krijgen we een
vast contactpersoon.  

Dit is slechts een greep uit de voorstellen. Meer lezen? Ga naar de website van de gemeente
Nijmegen en zoek op Welkom in Nijmegen: integraal beleidskader Asiel en Integratie, hier is het
hele document te lezen. Het college van Burgemeester en Wethouders heeft inmiddels het
beleidsplan vast gesteld, evenals het uitvoeringsplan. Binnenkort zal de gemeenteraad hier een
besluit over nemen, maar uit diverse contacten met fracties blijkt dat er wel een meerderheid in
de gemeenteraad is. Dat is een grote geruststelling en bemoediging voor ons!

Lenie Scholten

Nijmegen gastvrije stad voor vluchtelingen



Dag allemaal!
Sinds een paar maanden ben ik bestuurslid bij het Wereldvrouwenhuis en vanaf begin volgend
jaar zal ik het penningmeesterschap van Rob overnemen. 

Al behoorlijk wat jaren houd ik me bezig met migratie- en specifiek asielvraagstukken. Ik ben
afgestudeerd als antropoloog en daarna gepromoveerd bij het Centrum voor Migratierecht op
een rechtssociologisch onderzoek naar mensen die na hun pensioen (re-)migreren naar Spanje
en Turkije. Na mijn PhD ben ik coördinator geworden bij Vluchtelingen in de Knel - een stichting
voor afgewezen vluchtelingen in Eindhoven. Daarna ben ik regiomanager bij VluchtelingenWerk
Nederland geweest en nu ben ik al even aan de slag als senior onderzoeker
migratievraagstukken bij het Verwey-Jonker Instituut, onder andere naar ongedocumenteerden. 
In mijn leven en werk ga ik altijd uit van de overtuiging dat ieder mens recht heeft op een
menswaardig bestaan. De afgelopen jaren heb ik veel ongedocumenteerden mogen leren
kennen en ik ben dankbaar dat ik vanuit verschillende rollen me in heb kunnen zetten; als
sociaal-juridisch begeleider van ongedocumenteerden, lobbyist, manager en nu weer
onderzoeker. 

Ik ben dankbaar om bestuurslid te mogen zijn bij het Wereldvrouwenhuis en mijn
betrokkenheid bij ongedocumenteerden voort te kunnen zetten vanuit de kennis en ervaring
die ik de afgelopen jaren heb opgedaan.

De komende maanden ga ik eerst met zwangerschapsverlof. Eind december ben ik
uitgerekend. Ik hoop jullie vanaf het voorjaar allemaal beter te leren kennen. 

Hartelijke groeten,

Anoeshka

Introductie nieuw bestuurslid



Vier trotse bewoonsters ontvingen in september een certificaat voor hun
deelname aan een METS training georganiseerd door Dokters van de Wereld
in samenwerking met Pro Persona. Deze training is gericht op mensen met
een vluchtachtergrond die getraumatiseerd zijn. METS richt zich op de sterke
kanten van de deelnemers en helpt hen om beter om te gaan met hun
trauma. De vrouwen vonden het jammer dat de training was afgelopen.

Trots op certificaat

Er wordt niet alleen hard gewerkt, zo zorgt de wekelijkse creatieve workshop ook voor
ontspanning. De bewoonsters gaan af en toe eten bij het Huis van Compassie, waar soms ook
livemuziek te horen is. Daarnaast hebben we het Openluchtmuseum in Arnhem en het
Valkhofmuseum in Nijmegen bezocht. We maakten dankbaar gebruik van vrijkaartjes voor de
Music Meeting en voor een concert in de Vereeniging van Orchestre Partout met de Harmonie
Hatert. En in juli zijn enkele vrouwen een paar dagen op vakantie geweest naar het klooster in
Huissen. Kortom, veel leuke uitstapjes die erg gewaardeerd worden door de vrouwen!

Openluchtmuseum, vakantie en muziek

We proberen voor onze bewoonsters medische zorg te regelen wanneer dat nodig is. We werken
daarvoor samen met diverse zorgverleners zoals het Universitair Gezondheidscentrum
Heyendael, Dokters van de Wereld, het transcultureel team van Pro Persona, de GGD, een
fysiotherapeute, een tandarts, een opticien en een podotherapeut. We zijn heel blij met hun hulp.
Helaas ondervond het transcultureel team van Pro Persona capaciteitsproblemen de laatste tijd,
waardoor wij minder gebruik konden maken van hun diensten. Goede psychische zorg voor de
bewoonsters is erg belangrijk, dus wij hopen dat hier volgend jaar weer meer ruimte voor is.
Dokters van de Wereld kwam weer met de zorgbus naar Nijmegen. Vrouwen konden hier al hun
vragen over anticonceptie, menstruatie, genitale verminking en baarmoederhalskanker stellen.

Medische zorg



De afgelopen periode hebben we weer veel giften in natura
gekregen. Een greep uit wat we kregen: een fiets, beddengoed,
bedden, laminaat, een magnetron, bureaus, een elektrische
grasmaaier. Onze zwangere bewoonster verzamelde een
complete baby-uitrusting: een kinderwagen, autostoeltje,
campingbed, flesjes, speentjes en heel veel kleren. Heel veel dank
aan iedereen. 
Onze bewoonsters mogen twee keer per jaar naar de
Kledingbank. Het is altijd weer een feest om te zien wat voor
prachtige kleding ze daar krijgen. Vaak ook nog extra’s zoals een
mooie tas, een sjaal of sieraden. Extra leuk was het dat we deze
zomer een keer met alle vrouwen tegelijk mochten komen. Dat
werd een gezellig middagje shoppen! 

Giften in natura 

Heb je kleding over? Breng het naar de Kledingbank. Textiel die niet meer gedragen kan worden is
ook welkom, dat wordt namelijk verkocht. Met het geld koopt de Kledingbank ondergoed en sokken.

Het is alweer even geleden, maar ook dit jaar hadden we een gezellige midzomer in het
Wereldvrouwenhuis voor alle bewoonsters en alle vrijwilligers. Daarnaast waren er
vrijwilligersbijeenkomsten waar we spraken over lichtverstandelijke beperking en asiel, de
plannen van de regering met de asielprocedure en de opvang van ongedocumenteerden,
cultuursensitief werken en de gang van zaken in het Wereldvrouwenhuis. 

Het Wereldvrouwenhuis kan alleen bestaan dankzij de inzet van vrijwilligers. Wil jij een van onze
bewoonsters begeleiden? Of is fietsles geven en onze fietsen beheren meer iets voor jou? Kijk op
onze website voor actuele informatie over de vacatures en neem contact met ons op!

Vrijwilligersbijeenkomsten



Wij wensen iedereenWij wensen iedereen
fijne feestdagen enfijne feestdagen en
een gezond 2025een gezond 2025  
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